
Protokół nr 5/2011 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach w dniu 14 lutego 2011 roku w Urzędzie Miejskim  
w Suwałkach, ul. Mickiewicza 1, pokój nr 26, w godz. od 1530 do 1620.  

 
Obecni członkowie Komisji: 

1/ Dorota Jabłońska – przewodnicząca, 
2/ Józef Kimera, 
3/ Zdzisław Koncewicz, 
4/ Janusz Krzesicki, 
5/ Adam Ołowniuk,  
6/ Anna Ruszewska, 
7/ Sławomir Szeszko 
8/ Krzysztof Tumialis,  

w posiedzeniu udział wzięli: 
1/ Łukasz Kurzyna – zastępca prezydenta, 
2/ Grzegorz Kosiński – komendant SM, 
3/ Honorata Rudnik – nacz. Wydz. „ZPS”, 
4/ ElŜbieta Bogdan – insp. ds. nadzoru nad stowarz. i fund., 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Do protokołu nr 4/2010 posiedzenia Komisji z dnia 17 stycznia 2011 roku  
nie wniesiono uwag, wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła Dorota Jabłońska. Powitała zebranych i zapytała 
o uwagi do przesłanego wraz z materiałami porządku obrad. Radni nie wnieśli 
uwag – przyjęli następujący porządek: 

1. Informacja z konsultacji społecznych projektu Regulaminu konsultacji z radą 
działalności poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku 
publicznego i o wolontariacie, projektów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego 
sposobu konsultowania z radą działalności poŜytku publicznego  
lub organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa  
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
projektów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 
statutowej tych organizacji.  

3. Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych w 20100 roku 
na terenie Miasta Suwałki na podstawie umów o udzielanie świadczeń 
zdrowotnych 2011 roku na terenie Miasta Suwałki na podstawie umów  



o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej zawartych przez Podlaski Urząd 
Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego na lata 2011 – 2014.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2010 – 2014.  

6. Wolne wnioski.  
 
Ad pkt. 1 – informacja z konsultacji społecznych projektu Regulaminu 
konsultacji z radą działalności poŜytku publicznego lub organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  
o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, projektów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Łukasz Kurzyna poinformował, iŜ organizacje poŜytku publicznego oprócz 
kilku uwag zgłoszonych do projektu Regulaminu… wystąpiły równieŜ  
z wnioskiem o utworzenie w Suwałkach centrum obsługi organizacji poŜytku 
publicznego. Nie wypracowano jeszcze ostatecznej opinii w jaki sposób  
to centrum miałoby funkcjonować. RozwaŜane są trzy propozycje: 1) samorząd 
odpowiadałoby za całość funkcjonowania centrum, czyli byłby to rodzaj urzędu 
ds. organizacji pozarządowych. Rolą Miasta byłoby zapewnienie lokalu oraz 
sfinansowanie jednego do dwóch etatów oraz zapewnienie pieniędzy  
na działalność centrum; 2) zapewnienie lokalu przez miasto, natomiast 
organizacje poŜytku publicznego finansują etat oraz zdobywają pieniądze  
na działanie takiego ośrodka; 3) miasto finansuje lokal oraz koszty zatrudnienia, 
natomiast organizacje zdobywają fundusze na działalnie własne i pokrycie 
pozostałych kosztów. Organizacje poŜytku publicznego muszą teraz uzgodnić 
wspólne stanowisko i przedstawić je dla miasta.  
 
ElŜbieta Bogdan dodała, iŜ w Polsce juŜ takie formy organizacyjno – prawne 
istnieją. Suwalskie organizacje poŜytku publicznego są na początku tej drogi. 
Muszą najpierw opracować ścieŜkę oraz formę i standardy funkcjonowania.  
 
Anna Ruszewska zapytała czy konsultacje społeczne odbyły się tylko w formie 
otwartego spotkania konsultacyjnego? 
 
ElŜbieta Bogdan wyjaśniła, iŜ na etapie opracowywania pierwszej wersji 
Regulaminu… zwróciła się do czterech wydziałów urzędu miejskiego, z którymi 
współpracuje z prośbą o opinię pracowników zajmujących się określoną 



dziedziną, a oni skierowali się drogą e-mailową do współpracujących ze sobą 
organizacji prosząc ich o opinię.  
 
Anna Ruszewska zapytała, czy te opinie zostały uwzględnione w tym 
dokumencie? 
 
ElŜbieta Bogdan potwierdziła, iŜ część wniosków została uwzględniona przed 
przedstawieniem materiału na Kolegium Prezydenta oraz pozostałe  
po konsultacjach.  
 
Anna Ruszewska stwierdziła, iŜ w przedstawionej Informacji… nie zostały 
wskazane wszystkie organizacje zgłaszające uwagi do projektu Regulaminu…. 
Wymienione zostały tylko dwie, a pominięto na przykład stowarzyszenie 
Centrum Aktywności Społecznej „PRYZMAT”, które zgłaszało swoje postulaty 
drogą e-mailową. W jej opinii, naleŜy wymienić wszystkie organizacje, których 
wnioski zostały uwzględnione, poniewaŜ w innym wypadku czytający materiał 
moŜe odnieść wraŜenie, Ŝe organizacje wykazują małe zainteresowanie 
tematem.  
 
ElŜbieta Bogdan stwierdziła, iŜ powstało nieporozumienie, poniewaŜ przed 
przekazaniem materiału na Kolegium Prezydenta nie były to konsultacje 
formalne, jedynie prośba do wydziałów o opinię. Zgłoszone uwagi zostały 
uwzględnione w projekcie Regulaminu…, który został przekazany na kolegium.  
 
Łukasz Kurzyna – najwaŜniejszą kwestią jest to, Ŝe wszystkie uwagi zostały 
uwzględnione i fakt, Ŝe Regulamin… jest zbieŜny ze stanowiskami większości 
organizacji pozarządowych w Suwałkach. Przyznał rację, iŜ materiał w fazie 
wstępnych ustaleń przed zaakceptowaniem go przez Kolegium Prezydenta nie 
powinien był wyjść na zewnątrz, poniewaŜ oficjalne konsultacje rozpoczęły się 
dopiero po zaakceptowaniu materiału przez Kolegium.  
 
Radni nie wnieśli innych uwag, wobec powyŜszego Informacja z konsultacji 
społecznych projektu Regulaminu konsultacji z radą działalności poŜytku 
publicznego lub organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, projektów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji została przyjęta.  

Ad pkt. 2 –projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu 
konsultowania z radą działalności poŜytku publicznego lub organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  
o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, projektów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  



Radni nie zgłosili uwag i w głosowaniu „za” – 8 radnych /jednogłośnie/ Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  
w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radą działalności 
poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami,  
o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, projektów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji – opinia stanowi załącznik nr 4  
do protokołu.  

 

Ad pkt. 3 – Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych  
w 2010 roku na terenie Miasta Suwałki na podstawie umów o udzielanie 
świadczeń zdrowotnych 2011 roku na terenie Miasta Suwałki na podstawie 
umów o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej zawartych przez Podlaski 
Urząd Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia stanowi załącznik nr 5  
do protokołu.  
 
Honorata Rudnik przypomniała, iŜ NFZ zawiera umowy trzyletnie i rok 
bieŜący jest kontynuacją umów zawartych dwa lata temu porozumień. 
Rokrocznie są one odnawiane tylko w kontekście przyznania środków  
na realizację świadczeń zawartych z konkretnym usługodawcą. Generalnie  
nic się nie zmienia i pozostaje na podobnym poziomie jak w roku ubiegłym. 
Wyjątek stanowi dr Dariusz Dudarewicz, który w bieŜącym roku z powodów 
zdrowotnych zrezygnował z długoterminowej opieki, na którą miał zawarty 
kontrakt. Poza tym z zakresie świadczeń nie zostały przyjęte proponowane 
warunki na oddziale ratunkowym, w związku z czym został rozpisany nowy 
konkurs, którego rozstrzygnięcie powinno nastąpić przed sesją.  
 
Józef Kimera zapytał, czy to oznacza, iŜ oddział nie będzie funkcjonował  
od 1 marca?  
 
Honorata Rudnik oznajmiła, iŜ nie widzi takiego zagroŜenia. Zapewne 
kontrakt będzie w odpowiednim czasie podpisany.  
 
Zdzisław Koncewicz dodał, iŜ wcześniejszego kontraktu nie chciano podpisać 
poniewaŜ proponowana wartość jednego punktu rozliczeniowego była za niska 
w stosunku do innych oddziałów ratunkowych. Obecnie środki zostały 
zwiększone i najprawdopodobniej w ciągu najbliŜszych dni kontrakt zostanie 
podpisany.  
 
Radni nie zgłosili uwag, wobec powyŜszego Informacja na temat 
zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych w 20100 roku na terenie Miasta Suwałki 
na podstawie umów o udzielanie świadczeń zdrowotnych 2011 roku na terenie 



Miasta Suwałki na podstawie umów o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej 
zawartych przez Podlaski Urząd Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia 
została przyjęta bez uwag.  

 

Ad. 4 – Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  
i porządku publicznego na lata 2011 – 2014 stanowi załącznik nr 6  
do protokołu.  
 
Józef Kimera zapytał jakie są prowadzone działania zmierzające do poprawy 
bezpieczeństwa dzieci i młodzieŜy w zakresie profilaktyki narkomanii.  
 
Grzegorz Kosiński poinformował, iŜ są realizowane liczne działania 
profilaktyczne, np. konkursy, pogadanki, spotkania z narkomanami itp. wyjaśnił, 
Ŝe w załączniku do projektu uchwały zadania profilaktyczne zostały ujęte 
hasłowo, nie wpisywano konkretnych tytułów, poniewaŜ na przestrzeni czasu 
nazewnictwo realizowanych działań w szkołach ulegają zmianie.  
W przedłoŜonym materialne wprowadzono zapis, iŜ program moŜe być  
na bieŜąco modyfikowany.  
 
Józef Kimera zapytał, czy samorząd współpracuje z Monarem,  
np. z instruktorami, którzy mogliby przeprowadzać pogadanki z młodzieŜą?  
 
Honorata Rudnik wyjaśniła, iŜ odbywa się współpraca z ośrodkiem Monaru  
w Garbasie koło Filipowa. Osoby uzaleŜnione, które wyszły z nałogu 
uczestniczą na spotkaniach z młodzieŜą. Dodała, iŜ nieodpłatnie materiały 
edukacyjne do szkół pozyskiwane są z Krajowego Biura Do Spraw 
Przeciwdziałania Narkomanii.  
 
Józef Kimera zapytał na czym polega przeciwdziałanie spalaniu odpadów  
w kotłowniach domowych.  
 
Grzegorz Kosiński poinformował, iŜ Wydział Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Komunalnej opracuje w bieŜącym roku folder informacyjny na ten 
temat, który będzie rozdawany mieszkańcom Poza tym od bieŜnego roku StraŜ 
Miejska ma dodatkowe uprawnienia pozwalające na wejście do piwnicy  
i sprawdzenie kotłowni. Nadmienił, iŜ takie kontrole są utrudnione, poniewaŜ 
jeśli właściciel nie zgodzi się na wejście straŜników do piwnicy nie ma 
moŜliwości sprawdzenia, czy śmieci są palone w piecach.  
 
Radni nie zgłosili uwag i w głosowaniu „za” – 8 radnych /jednogłośnie/ Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  



w sprawie uchwalenia Miejskiego programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2011 – 2014 
– opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 – Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2010 – 2014 stanowi załącznik nr 
8 do protokołu.  

 
Łukasz Kurzyna – uchwała deklaracyjna rady miejskiej, która zawiera listę 
zadań inwestycyjnych przewidzianych do realizacji oraz kolejność ich 
wykonywania wraz z opisem rzeczowym i określonymi źródłami finansowania, 
ujętym w rozbiciu na poszczególne lata. Potrzebna w celu właściwego 
planowania, programowania i realizacji zadań inwestycyjnych w horyzoncie 
czasowym. Prowadzi do optymalnego wykorzystania środków dostępnych  
na inwestycje oraz do modyfikacji wydatków bieŜących. WPI jest planem 
kroczącym, co oznacza, Ŝe będzie podlegał okresowej aktualizacji. Aktualizacja 
obejmować będzie wprowadzenie do planu nowych zadań inwestycyjnych oraz 
uaktualnienie danych dotyczących zadań juŜ ujętych w Planie. Horyzont 
czasowy WPI ulegać będzie odpowiedniemu przesunięciu w trakcie 
przygotowywania kolejnych edycji planu.  
 
Janusz Krzesicki zwrócił uwagę, iŜ Zadanie nr 5 „Rozbudowa  
i termomodernizacja budynku ROKiS wraz z remontem pomieszczeń” zmieniło 
nazwę na: „Remont i rozbudowa budynku ROKiS”.  
 
Łukasz Kurzyna wyjaśnił, iŜ aktualnie podstawowym problemem ROKiS  
pod względem powierzchni lokalowej jest to, Ŝe budynek w którym ROKiS się 
znajduje jest juŜ wyeksploatowany, po drugie ROKiS nie mieści się juŜ w nim, 
dlatego niezbędne będą środki na remont tego budynku oraz w dalszej 
perspektywie ewentualna rozbudowa – od strony ul. Chłodnej. Natomiast  
w kontekście nowobudowanego obiektu, czyli sali koncertowo – teatralnej  
i części powierzchni, która będzie mogła być przeznaczona  
pod wystawiennictwo, dopiero w perspektywie przyszłego roku okaŜe się,  
czy faktycznie będzie potrzebna rozbudowa ROKiS, czy wystarczy sam remont. 
Poza tym jest to związane z planami sprzedaŜy Hotelu „Suwalszczyzna”, który 
jest własnością ROKiS. W momencie sprzedaŜy tego budynku ROKiS straciłby 
część wykorzystywanych w tym budynku pomieszczeń i dlatego rodzi się 
pytanie czy powstanie wystarczająca powierzchnia do wykorzystania przez 
ROKiS w sali koncertowo – teatralnej, której głównym lokatorem będzie 
MłodzieŜowy Dom Kultury. Z wymienionych względów powstała konieczność 
zmiany tytułu tego zadania. W perspektywie dwóch lat sytuacja się powinna się 
wyjaśnić. Dodał, iŜ toczą się rozmowy na temat przyszłości organizacyjnej 



jednostek wystawienniczych w mieście, czyli Galerii Chłodnej 20 oraz Centrum 
Sztuki Współczesnej – Galerii Andrzeja Strumiłły. Są propozycje 
przeorganizowania działalność tych jednostek. MDK byłby odpowiedzialny 
tylko za działalność dla młodzieŜy, czyli wszelkiego rodzaju grupy taneczne, 
plastyczne itp., natomiast ROKiS zająłby się tylko działalnością 
wystawienniczą, organizacją koncertów oraz innych wydarzeń w mieście. 
NaleŜy przy tym mieć świadomość, iŜ nowy obiekt będzie dość kosztowny  
w utrzymaniu, a szeroko pojętych środków na kulturę zawsze jest za mało. 
WaŜne jest, aby nie skupiać się na utrzymywaniu obiektów, ale na tym, aby przy 
podobnych środkach działalność kulturalna nie ucierpiała.  
 
Radni nie zgłosili innych zapytań, wobec powyŜszego Dorota Jabłońska 
poddała pod głosowanie przedłoŜony projekt uchwały:  
„za”    – 7 radnych,  
„przeciw”   – 0,  
„wstrzymał się”  – 1 radny.  
Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 
Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2010 – 2014 – opinia stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu.  
 

Ad pkt. 6 – wolne wnioski.  

Wniosków nie zgłoszono.  
 
Na tym protokół zakończono. 

          Przewodnicząca Komisji  
              Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
                 Rady Miejskiej w Suwałkach 
 
               Dorota Jabłońska 
 
Protokołowała:  
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 
 


